
 

 
 

 
FM 2022/164 
J.nr 00.00.00/22FM-LABU-00164  Side 1  
 

 
FM 2022/164 

25/5-2022 

Jens-Frederik Nielsen 

 

Forslag til forespørgselsdebat om fordelene ved at overdrage administrationen af motorafgift til 

kommunerne. 

(Medlem af Inatsisartut Aqqalu C. Jerimiassen, Atassut) 

 

Tak til Inatsisartutmedlem Aqqalu C. Jerimiassen for forslaget. 

 

Det er vigtigt for Demokraatit, at udgifterne til offentlig administration falder. Vi bruger alt for mange 

penge på administration – penge der i stedet burde bruges på skattelettelser, afgiftslettelser eller 

velfærdsforbedringer. Jeg er bange for, at en realisering af dette forslag vil medføre øgede udgifter til 

administration. 

 

Dette skyldes, at de administrative opgaver vedrørende motorafgift i dag varetages af to årsværk i 

Selvstyret. Hvis området skal overdrages til de fem kommuner, så kan det ikke undgås, at der i alle 

kommunerne skal afsættes mandskab til at varetage disse opgaver. Det er yderst tvivlsomt, at man i 

kommunerne kan varetage området for sammenlagt to årsværk. 

 

Derudover virker det fornuftigt at opgaven ligger i Skattestyrelsen, så man ikke mister knowhow og viden, 

hvis der er udskiftning i personalet. 

 

Jeg har meget svært ved at se fordele for kommunerne ved at overtage området. Kommunernes indtægter 

vil ikke stige, da indtægterne fra motorafgiften bare vil blive modregnet i kommunernes bloktilskud. 

Kommunernes økonomi vil tværtimod blive dårligere, da man skal bruge penge på administration til at 

varetage området. 

 

Det var Demokraatits foreløbige input til denne debat. 

 

 


